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PROTOKOLL

Päevakord:
1. Koosoleku rakendamine
2. EAAL juhatuse tegevusaruande 2022 tutvustus (Liina Trishkina-Vanhatalo)
3. EAÜ tegevusaruande 2022 tutvustus (Märt Truman)
4. Majandusaasta aruande 2022 tutvustus (Kristi Teder)
5. Majandusaasta aruande kinnitamine
6. Läbipaistvusaruande 2022  tutvustus ja kinnitamine (Marta Pulk)
7. Erakopeerimise kohtuhüvitise 2021 II-IV jaotuskava muutmise ettepanek (Eeva Mägi)
8. Erakopeerimise hüvitise 2022 I-IV kv jaotuskava (Eeva Mägi)
9. Erakopeerimise hüvitise 2021 II-IV kv jaotuskava muudatuse ja 2022 I-IV kv jaotuskava 
kinnitamine
10. PAUS
11. Vahendustasu jäägi ja SKF 2021-2022 kasutamine ja kinnitamine (Liina Trishkina-Vanhatalo)
12. EAAL 2023. aasta eelarve tutvustus ja kinnitamine (Liina Trishkina-Vanhatalo)
13. 2023.aasta EAÜ ja EAAL vahendustasu protsentide ettepanek ja kinnitamine (Liina Trishkina-
Vanhatalo)
14. Honorari väljamaksete alampiiri tutvustus ja kinnitamine (Liina Trishkina-Vanhatalo)
15. Vaba mikrofon
16. Üldkogu lõpetamine

1. EAAL Üldkogu rakendamine
Koosoleku juhatajaks valitakse Liina Trishkina-Vanhatalo, protokollijaks Kreet Maurer. 
Häältelugemise komisjoni valitakse: Marianna Kaat ja Hele-Riin Pihel kohapeal ning Kreet Maurer 
Zoomi häälte lugemiseks. 
Tehnilist tuge pakuvad Jarmo Seljamaa ja Kreet Maurer.
Märt Truman, Kreet Maurer, Jarmo Seljamaa ja Kristi Teder osalevad koosolekul Juhatuse kutsel ja 
osalejatel pole sellele vastuväiteid.

Koosoleku juhataja tutvustab päevakorda. Üldkogu kinnitab päevakorra.

Koosoleku avamisel on Kinomajas füüsiliselt kohal 10 EAALi liiget, volitusi 3.
17 liiget osaleb Zoomi vahendusel, Zoomis osalejatel volitusi 0.
Hääletussedeleid kokku 30.

Vastavalt EAAL põhikirjale võib igal Üldkogul osalejal olla 2 volitust, ka elektrooniliselt osaledes. 
Elektrooniliselt osalemise puhul palus juhatus volitusel ette saata koosoleku toimumisele eelnevaks 
päevaks.



Kohapeal hääletatakse käe tõstmisega. Zoomis osalejad hääletavad Zoomi pollis. Vastusevariandid 
mõlemal juhul: poolt, vastu, erapooletu. 

2. EAALi juhatuse tegevusaruanne 2022 - LISA 1
Juhatuse esimees Liina Trishkina-Vanhatalo
Seisuga 30.04.2023 on EAAL-il liikmeid 454 (sh 33 surnud autorit) ja kliente 103.  
2003. aastal sõlmitud leppe alusel toimub koostöö Eesti Autorite Ühinguga (EAÜ).
EAALi kõrgeimaks organiks on liikmete üldkoosolek. Aruandeperioodil toimus 1 korraline
üldkoosolek (14.06.2022).

EAALi tegevust juhib 7-liikmeline juhatus koosseisus Liina Trishkina-Vanhatalo, Kaupo
Kruusiauk, Eeva Mägi, Marianna Kaat, Hele-Riin Pihel, Mait Mäekivi ja Ülo Pikkov. Järgmised
juhatuse valimised toimuvad 2024. aastal. 
Järelevalvet EAALi tegevuse üle teostab revisjonikomisjon, mille liikmed valitakse kolmeks
aastaks EAALi üldkoosoleku poolt. 2021 aasta 29. juuni üldkoosolekul valiti EAALile
revisjonikomisjon kooseisus Martti Helde, Marta Pulk ja Kerdi Kuusik-Oengo.

2022. aastal kogutud tasud
Litsentsitasude eest arveid kasutajatele kokku 1 173 717,78 euro eest.
932 990,02 olid regulaarsed litsentsitasud, 240 727,76 eurot on kohtuvaidlustes saavutatud
kompromisside summa. Võrdlevalt oli 2021. aastal regulaarne litsentsitasude laekumine 832 602,38
eurot.
Summas sisaldub EAÜ vahendustasu 253 506,78 € eurot ja käibemaks vahendustasult summas 15
762,68 eurot. EAÜ vahendustasust 1/5 läheb koostöö lepingu järgi EAALi halduskulude katteks.
EAÜ 2022. aasta kassapõhise raamatupidamise järgi kujunes summaks 46 473,30 eurot. 

2022. aasta laekumistest läheb Jaotusfondi 2023. aastal väljamaksmiseks Eesti autoritele ja
välisautoritele 904 448,32 eurot, millele lisandub erakopeerimise tasu 275 036,67 eurot.

Väljamaksed 2022. aastal
Autoritasusid maksti 2022. aastal 405-le Eesti autorile kokku 590 818,75 eurot (bruto). 2021. aastal
oli vastav summa 2020. aasta laekumiste eest 229 667,50 eurot. Keskmiseks väljamakstud tasuks
Eesti autorile 2022. aastal kujunes 1458,81 eurot. Hüppelise kasvu tingisid:

- Soome ühingu Kopiosto hüvitis ETV näitamise eest Soomes aastatel 2000-2016 – 9,3%;
- Erakopeerimise hüvitis 2021 I kvartal (ühekordne hüvitis) – 11%;
- Erakopeerimise hüvitis 2021 II-IV kvaral (regulaarne) – 21,5%;
- Voogedastuse 2020 2. poolaasta tasu, mis jäi repertuaariannete suure mahu tõttu 2021. aastal

läbi töötamata ja välja maksmata – 9,7%;
- 2019.aastal mitteliikmetele kogunenud tasu ümberjagamine – 6,7% (seni tehti seda

ümberjaotamist ebaregulaarselt ja neid tasusid hoiti kauem kinni).
Kokku oli uusi või erakorralised laekumisi 58%

Lisaks maksti:
- Erakopeerimise kohtuhüvitise II osa aastate 2014-2018 eest summas 74 837,47 eurot

(01.07.2022);
- Erakopeerimise kohtuvälise kompromissi hüvitis aastate 2019-2020 eest summas 511

179,56 eurot (01.09.2022).

Välismaa autoritele kanti 21 välisühingu kaudu üle kokku 265 831,57 eurot. Eelmisel, 2021. aastal,
maksti välisühingutele välja 276 712,54 eurot.



Välja maksmata tasusid oli seisuga 31.12.2022 kokku 528 306,63 eurot. Mitteliikmetele perioodil
2020-2021 kogutud tasud 210 967,15 eurot. 2022. aasta laekumised välismaalt 6298.- eurot. Eesti
autorite teoste välismaal kasutamise eest. Eesti territooriumil kaabellevis edastatavate kanalite
litsentsitasu, kellega puudub kontakt (Venemaa, RAO) või leping 218 829,87 eurot. Kaabellevi
kanalite litsentsitasu autorikategooriate eest, keda välisühingud ei esinda 52 825,93 eurot. Surnud
liikmetele kogutud autoritasud 39 385,67 eurot.

EAAL halduskulud
2022.aasta eelarvekava oli 63 119 eurot. EAAL tegelikud halduskulud olid 56 185 eurot. EAAL
tulu oli EAÜ vahendustasust ettenähtud 1/5 ehk 34442,24. Lisaks esitati EAÜ-le lisaarve summas
5556 eurot, saamaks täis KM-i piiri, kokku 39 998 eurot.
2022. aastal oli EAALil 1 0,5 koormusega töölepinguga töötaja Liina Trishkina-Vanhatalo. EAAL
ei oma kinnisvara ega aktsiaid ning varasid ei investeeri. Aruandlusperioodil ei olnud EAAL
käibemaksukohuslane.

Ühisfondi kasutamine
Ukraina filmiloojate toetus kogusummas 10 000 eurot.

Peamised tegevused aruandlusperioodil

Liina Trishkina-Vanhatalo esindas EAAL erakopeerimise tasu jaotamise komisjoni töös, EAAL
osaks kujunes 245 201, 33 eurot. 

Töö andmebaasi ja kasutajaliidesega, mis käivitus 2022.aasta novembris. Andmebaasi ja
kasutajaliidese projekti eelarve oli 69 156 eurot. Justiitsministeeriumilt eraldatud toetus 25 000
eurot, EAÜ omaosalus 22 078 eurot, EAAL omaosalus sama suur ehk samuti 22 078 eurot.

Jaotuspõhimõtete muutmine  :
Järelvaatamise jaotusvõtme sidumine otseedastatava teleteenuse programmiga. Samuti muutus
arveldamine välisorganisatsioonidega. Tulemus võrdlusena:

- Tele ja VOD-teenuste eest oli Eesti autorite (liikmed + mitteliikmed) osakaal;2021 aasta
jaotuses 44%;

- 2022. aasta jaotuses oli see vastavalt 76%.

Saavutati kompromiss All Media AS-ga (TV3, TV6, jt telekanalid) perioodi 2018-2021 eest,
EAALi osaks kujunes 84 605,96 eurot. 
Saavutati kompromiss ka TV Play Baltics AS-ga (Go3, Home3) perioodi 2018-2021 eest, EAALi
osa 156 121,80 eurot.

Pangakontode reorganiseermine
2 Swedpanga kontot: Halduskulude konto ja Ühisfondi konto. Kokku oli seisuga 31.12.2022
nimetatud kontodel raha 157 928 eurot.

EAAL kodulehekülg
Kõik seadusega KEO-dele ettenähtud materjalid seal üleval. Kodulehe kaudu otselink
liikmetaotluste jaoks

Aruandlusperioodil toimus 8 juhatuse koosolekut

Tegeleti läbi terve aasta EAÜ ja EAAL koostööleppe uuendamise ettevalmistamisega. Uue lepingu
allkirjastamiseni ei jõutud. 



Saavutati kokkulepe EAÜ vahendustasu jäägi ja SKF-i kasutamise osas.. EAÜ kontol oleva nn
EAAL reserv summas 226 358, 96 eurot (seisuga 6.06.2023).

Eesmärgid 2023. aastaks

- EAÜ ja EAAL vahelise koostööleppe uuendamine;
- Auditi ja mõjuhinnangu tellimine koostööle EAÜ-ga;
- Osalemine erakopeerimise tasu jaotuskomisjoni töös;
- Mitteliikmete leidmiseks masspostituse korraldamine;
- Kasutajaliidese edasiarendused koostöös EAÜ-ga;
- Osalemine SAA (Socielty of Audiovisual Authors) töös.

Ettekande lõpus küsimusi ega kommentaare ei esitatud. 

3. Eesti Autorite Ühingu tegevusaruanne 2022 – LISA 2 
EAÜ projektijuht Märt Truman 
Märt Truman alustas tööd 2021. aasta lõpus EAÜs. 
Eelmisel aastal kogutud litsensitasude summa oli kokku 1 173 717,78 eurot. EAÜ vahendustasu 
vastavalt kehtivale lepingule on 1/5.
Lisaks mainitud tulule lisanduvad muud tulud - (GLA kaabli lepingust, autorihüvitusfondist ning 
välismaalt). Kokku 909 372,58 eurot. 
2022. aastal maksti Eesti autoritele välja 1 176 835,78 eurot ja välismaa autoritele 265 831,57 eurot.

Kasutajaliidese funktsioonid: 
- Eesti teoste andmebaasi loomine ja haldus;
- Liikmete kasutajakontode haldus;
- Repertuaariaruannetest teoste tuvastamine;
- Jaotusevõtmete seadistamine;
- Jaotuse loomine. 

Kokku osales jaotuses üle 30 000 ühiku teoseid ning autoritasu arvestati üle 2100 autorile üle 
maailma, sh ligi 900-le Eesti autorile ( sh nn mitteliikmed )
Kasutajaliidese edasiarendused, millega tegeldakse aastal 2023:

- Tulumaksuõiendi loomine ja allalaadimine;
- Kohaliku andmebaasi kuvamine liikmetele ja andmete täpsustamine:
- Väljamaksete ja saldode kuvamine liikmetele. 

Manfred Vainokivi küsimus: „Kui minu filmis on kasutatud teise autori materjali, kas see on ka 
tuvastatud. Kui muusikat kasutan, siis ma maksan selle eest aga kuidas filmimaterjaliga on?„.
Liina Trishkina-Vanhatalo vastus: „Siis sa ostad õigused selleks.“. 

4. Majandusaasta aruanne 2022 -   LISA 3
Raamatupidaja Kristi Teder 
Kristi Teder tutvustab 2022. aasta aruannet ja selle koostamise aluseid. Aruanne on varasemalt 
saadetud kõigile EAAL liikmetele koos koosoleku kutsega.



Liina Trishkina-Vanhatalo kommentaar majandusaasta aruande 2022 juurde: „Omalt poolt lisan 
juured, et majandusaasta aruandes real Toetused sisaldub üks toetusprojekt, mida unustasin 
mainida. Antud projekti otsustas 2022. aastal juhatus toetada. Tegu Eesti Filmirežissööride Gildi 
projektiga, mis otsustas hakata pakkuma juriidilist koolitust ja juristi tuge oma liikmetele. See 
summa ei läinud maha mitte Ühisfondist, vaid Haldustasude kontolt. Seda põhjusel, et me eelmine 
aasta kinnitasime Üldkogul muudeks projektideks ja arendusteks teatud raha, siis sealt see ka läks. 
Ühisfondist ei tehtud antud kulutust, kuna Üldkogu mandaati selleks ei olnud.“. 

Ettekande lõpus küsimusi ei esitatud.

Meelis Muhu kommentaar: „On küsimusi aga ta esitaks neid peale läbipaistvusaruande esitlust.“ 

5. Majandusaasta aruanne 2022 - LISA 3 kinnitamine
Koosoleku juhataja paneb majandusaasta aruande kinnitamiseks hääletusele:
Poolt: 28
Vastu: 0
Erapooletud: 0

Majandusaasta aruanne on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

6.  Läbipaistvusaruande 2022 –  LISA 4 kinnitamine
Revisjonikomisjoni esindaja Marta Pulk
Läbipaistvusaruanne oli ette saadetud kõigile. Revisjonikomisjoni esindaja Marta Pulk vastab 
küsimustele. 

Marta Pulk kommentaar Läbipaistvusaruande juurde: 
„Revisjonikomisjoni koosseis on: mina ehk Marta Pulk, Marti Helde ja Kerdi Kuusik-Oengo. 
Läbipaistvusaruannet koostades töötasime läbi nii EAALi majandusaasta aruande, EAÜ 
läbipaistvusaruande, kui tutvusime kõigi EAALi ja EAÜ koostööd puudutavate 
finantsdokumentidega.  2022. aastal on liidu vahendeid majandatud heaperemehelikult ja kooskõlas 
EAALi põhikirjaliste eesmärkidega. Meie vaatenurgast on osakoormusega tegevjuhi palkamine 
liidu tööd oluliselt hoogustanud ja on märgata edasiminekuid nii sisulise töö kui kommunikatsiooni 
vallas. Valminud on EAALi visuaalne identiteet ja kodulehel on arenduses andmetöötluse ja tasu 
jaotuse programm, mis võimaldab kõigil autoritel jooksvalt omada ülevaadet kõigist tasudest. Ja 
struktuuri muutus, mille Juhatus on loonud välisautoritele tasu jaotamiseks on loonud õiglasema 
tasu jaotuse nii Eesti- kui välisautoritele. Juhatuse tegevus on olnud läbipaistev ja eesmärgipärane. 
Oleme tutvunud ka tehingutega, mis on tehtud Juhatuse liikmetega seotud organisatsioonidega ja 
leidnud, et need on põhjendatud, kooskõlas EAALi eesmärkidega ja täitnud liidu liikmete huve. 
Silma jäi, et lahendust ei ole leidnud juba eelmisel aastal tõstatunud küsimus EAÜ vahendustasu ja 
selle kasutamise osas, mistõttu on revisjonikomisjoni hinnangul vaja Juhatusel läbi viia audit, mis 
võimaldaks tutvuda kõigi EAÜ dokumentidega ja saada reaalne ülevaade sellest, kas pikaajalist 
lepingut on täidetud täismahus ja õiguspäraselt. Kuna lepingu läbirääkimised EAALi ja EAÜ vahel 
käivad, siis hea tava võiks dikteerida, et vahendustasu, mis hetkel on 25%, et selle kogusumma, mis



EAALi ja EAÜ vahel jaotub, ei tohiks ületada 15% autoritele kogutavatest tuludest. See oleks 
soovitus, millest liit uute läbirääkimise käidus EAÜga kinni peaks. 
Ühe soovitusena veel toon välja on vajalik hinnata seda kas EAALil oleks targem majandada ja 
esindada oma liikmeid lepingu läbirääkimistes ise ja selle hindamiseks ei ole muud varianti, kui 
tellida reaalne analüüs, mis hindaks selle kulutõhusust.
Järgmise aasta jooksul peame oluliseks luua ja avalikustada selge strateegia ja eeskiri, kuidas 
kasutatakse Ühisfondi. Tegime selle soovituse juba eelmisel aastal, kuid Juhatus selleni veel 
jõudnud ei ole. Nagu me majandusaasta aruandest nägime, et liidu kulud ületavad tulusid, siis 
selleks, et oleks selge kuidas Ühisfondi varasid pikas perspektiivis kasutatakse, peaks olema selge 
plaan. Praegusel hetkel Ühisfondi tulusid juurde ei laeku, mis tähendab, et jagatavaid toetusi saab 
vaadata ühekordsetena, sest puudub pikaajaline strateegia, kas need vahendid jätkuvad ja kas neid 
tuleb aja jooksul juurde. Sellised on hetkel Revisjonikomisjoni tähelepanekud ja ettepanekud“. 

Küsimused/ettepanekud ettekande lõpus:
Meelis Muhu küsimus: „Eelmisel aastal esitasin ma samuti üksjagu küsimusi ning üks nendest oli 
Ühisfondi kasutamine ja paistab, et sellega ei ole kuhugi jõutud. Ma pole ka Juhatuse protokollidest 
näinud, kui palju selle teemaga on tegeletud. Vaatasin eelmise aasta Üldkoosoleku protokolli ja seal
ei ole ühtegi viidet Ukraina projekti toetamisest?“.
Liina Trishkina-Vanhatalo vastus: „Üldkoosoleku protokolli üks oluline lisa on Eelarve kava, milles
oli eraldi rida Ukraina toetusfond. Eelarve kava 2022 Üldkogu kinnitas.“
Meelis Muhu küsimus: „Ehk siis kui Üldkoosoleku protokollis seda kirjas ei ole aga Eelarve kavas 
on, siis loeb Eelarve kava, mille Üldkogu on kinnitanud? Kuidas jälgida otsuste vastuvõtmise 
aluseid“.
Liina Trishkina-Vanhatalo vastus: „Tundub, et hetkel on mitu küsimust korraga. Vastates esimesena
Ukraina projekti toetuse küsimusele, siis protokolli lisad on sama olulised ja on osad protokollist. 
2022 aasta Eelarve kavas on eraldi rida Ukraina toetusfond ning antud Eelarve kava Üldkogu 
kinnitas.“. 
Marta Pulk kommentaar: „Kuna see toetus reaalselt kajastub kinnitatud Eelarve kavas, siis see 
Revisjonikomisjonis küsimust ei tekitanud. Tekkis hoopiski küsimus 2161 eurot erakorralist toetust 
Eesti Filmirežissööride Gildi pilootprojekti jaoks, sest see oleks kulu, mida meie hinnangul oleks 
loogiline rahastada Ühisfondist, kuid nagu Liina ütles, seda mandaati tol hetkel ei olnud. Küll aga 
tekkis küsimus, kas Tegevuskulude alla saab kuuluda toetus ühele või teisele organisatsioonile, mis 
esindab mingit hulka autoritest. See on üks teema, mille oleme välja toonud ning see kõik jõuab 
sinna, et sellised teistele organisatsioonidele eraldatavad toetused peaksid tulema Ühisfondist, mis 
tähendab, et see vajab eeskirja. See annaks Juhatusele vajadusel ka volitused, see ei pea olema 
selline, et me iga toetust hakkame hääletama Üldkogul.
Liina Trishkina-Vanhatalo: „Omalt poolt lisan, et Meelis Muhu täna hommikul edastas palve, et 
tutvuda Juhatuse koosolekute protokollidega. Mina ei ole neid kõiki jõudnud läbi lugeda mälu 
värskendamiseks. Tegevusaruandesse ei oleks läinud kirja fraas, et me ei ole jõudnud konsensusele 
kuidas koostada Ühisfondi statuuti, kui seda teemay juhatus poleks arutanud. Konsensuse 
puudumiseks on mitmeid põhjuseid. Pooled meist on arvamusel, et EAAL peaks välja andma 
üksikisikutele stipendiume. Teine pool on arvamusel, et EAAL ei peaks hakkama dubleerima 
KULKAt või mõnd teist organisatsiooni, mis annavad välja üksikisikule stipendiume, vaid peaks 
toetama selliseid projekte, millest võimalikult paljud EAALi liikmed kasu saaksid.  Selliste 



statuutide koostamine eeldab Juhatuse poolt konsensust, ühist arusaama pikast perspektiivist. Kui 
praegusel hetkel on Ühisfondis mingi summa, siis milline summa seal hakkab olema tulevikus? See 
omakorda sõltub sellest, kuidas me hakkame suhtlema EAÜga ning kust tulevad summad 
Ühisfondi. Hetkel on Ühisfondis osa kohtuhüvitisest, mille meie Üldkogu sinna suunas ja 
kohtuhüvitis on ühekordne raha. Statuudi väljatöötamine/kinnitamine eeldab, et summa ei saa 1-2 
aastaga otsa. Sellepärast eraldi me ei ole statuuti välja töötanud, küll aga sarnaselt eelmise aasta 
Eelarve kavale, on ka selle aasta Eelarve kava üks osa Juhatuse ettepanekud selle kohta, kuidas 
kasutada Ühisfondi. Meie eesmärk praegu ei ole eraldi välja töötada dokumente, millel oleks pikk 
perspektiiv, vaid läheda aasta põhiselt ning pakkuda Ühisfondi kasutamise viis välja osana Eelarve 
kavast.“. 
Marta Pulk kommentaar: „Tundub mõistlik, et suunitlust on paindlikult muuta, küll aga see ei 
lahenda seda küsimust, et juhul kui selle aasta käigus te otsustate, et tahate toetada mingit 
organisatsiooni. Ehk see ei ole EAALi tegevuskulu kui EFG teeb pilootprojekti ehk tundub, et mis 
iganes lahendus Ühisfondiga leitakse peaks see võimaldama aasta sees paindlikust.“.
Meelis Muhu kommentaar: „Eelmisel korral, kui me seda arutasime, siis oli see päevakorra üks 
viimastest punktidest ja koosolek oli kestnud juba väga pikka aega. Tol korral tulin välja 
ettepanekuga, et oleks suurepärane kui 1-2 korda aastas toimuksid infopäevad, kus saaksid osaleda 
aktiivsem osa liidust ning saaks teha mõttetalguid, mida ja kuidas edasi. Sest võib juhtuda, et kui 
Juhatus neid otsuseid teeb, saab Ühisfond ühe aastaga otsa ja ongi kõik. Oleksin tahtnud, et selle 
aasta jooksul oleks toimunud suuremaid kaasamisüritusi. Kui ma vaatasin eelmist aastat, siis kui 
Üldkogu oli juunikuus, siis Juhatus oma järgmise koosoleku pidas alles oktoobris. Hetkel mulle 
tundub, et oleme lõksus, sest kui paneme hääletusele Eelarve kava, kus on kirjas kuidas Ühisfondi 
kasutatakse ja see heaks kiidetakse, siis ongi Ühisfond ära kulutatud. 
Liina Trishkina-Vanhatalo kommentaar: „Kaasamisüritusi ei tehtud, olen sellega nõus. Siiski leian, 
et tuleb võtta arvesse kogu töömahtu, mis on tehtud. Teine poolaasta toimus väga suur töö 
kasutajaliidesega, millest on kasu kõikidel liidu liikmetel. Protokollitud ei ole lugematus arvus 
väiksemas koosseisus toimunud koosolekuid, jooksvaid asju ja probleeme, mida kogu aeg on olnud 
vaja lahendada. Palun pidada silmas seda, et me kaks aastat hiljem endiselt kustutame tulekahjusid. 
Leian, et me ei ole jõudnud sellisesse faasi, kus meil oleks reaalselt kapatsiteeti korraldada 
infopäevi.“.   
Marta Pulk ettepanek: „Selge on see, et me tegutseme piiratud vahenditega, töö on väga suures osas 
õhina põhine ning on arusaadav, et kõike ühe aastaga ei tee. Kui me vaatame, mis vajadused meil 
hetkel on. Meil on teatud summa Ühisfondis, liidul on mingisugused vahendid, neid ei tule juurde ja
selle raha väärtus praeguses ajas ei kasva. Juhatusel puudub konsensus selles osas, mida ja kuidas 
sellega edasi liikuda ja samas liidu liikmetel on ootus, et nende vahendite tuleviku osas oleks 
mingisugune selgus. Ettepanek oleks Ühisfondi kasutamiseks teha ideekorje, mis võib toimuda ka 
maili teel, et koguda esmalt liikmetelt infot, millist tulevikku nad näha sooviksid ja sealt teha juba 
otsuseid Eelarve kava koostamisel.“.
Meelis Muhu kommentaar: „Vahendite laekumine Ühisfondi, kus need vahendid tulevad, see on 
samuti liikmete otsustada. Kui nad võtavad vastu otsuse, et nad hakkavad sinna Ühisfondi 
panustama. Näiteks Dokumentalistide Gild ei teadnud võimalusest saada mingit abi midagi.“. 
Kaupo Kruusiauk vastus: „Juhatus on valitud Üldkogul ja Juhatusel on ka mingi otsustusõigus ning 
pädevus. Juhtimine muutuks väga raskeks kui kogu aeg korraldaksime infopäevi . Organisatsioon 
on meil üldiselt väga ühese suunitlusega – jagada autoritele nende autoriõiguse läbi teenitud raha 



ning see tähendab, et teised tegevused on seetõttu väiksema mõjuga. Toetan siinkohal Marta Pulka, 
et juhatusel peab olema teatud paindlikkus otsuste vastu võtmisel. Kõigil EAALi liikmetel on 
võimalus Juhatusse kandideerida. Oma ettepanekutega on alati võimalik Juhatuse poole pöörduda. 
Arvan, et me ei ole võtnud vastu otsuseid, mis kuidagi kahjustaks liikmeid.“. 
Marta Pulk kommentaar: „Parandage mind kui ma eksin, kuid kõik sellised organisatsioonid 
toimivad nii, et liikmetelt tuleb sisend või mingisugune heakskiit suunale või strateegiale, mida siis 
viib ellu Juhatus. Hetkel ei ole strateegiat, mida inimesed ehk sooviksid teada. Kui Juhatuses on 
kolm erinevat arusaama, siis oleks võimalik teha küsitlusi. Koostöös liikmetega on võimalik jõuda 
sisendini, see kuidas seda siis rakendatakse on loomulikult Juhatuse igapäevases pädevuses.“. 
Kaupo Kruusiauk kommentaar: „Selles mõttes selliseks aruteluks Üldkogu väga hästi sobibki, sest 
kui me teeme küsitluse, on oht, et vastab väga väike arv liikmeid ning siis tekkib küsimus, mida 
teised liikmed arvavad.“. 
Marta Pulk kommentaar: „Aga te olete siis võimaluse andnud kõigile kaasa rääkida ja see on 
oluline. Sest palju on rahvast Üldkogul kohal?“. 

Küsimus, Meelis Muhu: „Miks toimub Üldkogu 20ndal juunil, mitte mais või aprillis, kui meil on 
limiteeritud aeg ja kohalolu liikmetest on madal?“.
Kaupo Kruusiauk vastus: „Me oleme arutanud neid teemasid ja on tunnetus, et väga suurel osal 
liidu liikmetest ei ole tugevat huvi ükskõik mis vormis kaasa rääkimiseks. Kui see huvi on 
laiapinnaline, siis loomulikult tuleb kõiki neid asju teha.“. 
Liina Trishkina-Vanhatalo vastus: „Võtaksime selle teema kokku, kuid tuleksin tagasi selle teema 
juurde, et me oleme aasta aega seisus, kus me ei tea millistel alustel jätkub koostöö EAÜga. See aga
määrab kõik, meie litsentsitasude suuruse, vahendustasude suuruse, kogu selle võimaliku Ühisfondi
suunatava summa, absoluutselt kõik, mis meie Eelarves kajastub. Selleks, et Juhatus saaks teha 
ettepanekuid, kuidas me hakkame koguma Ühisfondi rahasid ja neid kasutama hakkame, on 
peaaegu võimatu teha otsuseid ilma selguseta EAÜga koostöö jätkumise kohta. Me võime 
korraldada koosolekuid, kuid kui ideedel pole taga numbrit ja Juhatus ei tea, mis summat kasutada 
saab, ei saa otsuseid teha.“.
Meelis Muhu kommentaar : „Ma ei ütle, et te ei ole Juhatuses tööd teinud aga küll ei kajastu see 
aruannetes, mida esitate Üldkogule, et kus on kitsaskohad või millele peaks tähelepanu pöörata. See
tuleb välja alles praegu. Kui võtame vastu eelarve ja Ühisfondi rahastus lõppeb ja sinna ei mõelda 
uut strateegiat? Me teeme praegu otsuseid, kus neid teeb alla 10% liikmetest. Juhatus peab siin 
panustama“.
Marta Pulk kommentaar: „Olles püüdnud kaasata liikmeid väga paljudes erinevates 
organisatsioonides, tean kui keeruline see on. Kui meil on võimalik liigutada Üldkogu varasemaks, 
siis teeme seda. Mis on kõige kulutõhusam viis oma autoreid esindada? Olen nõus, et ei ole olnud 
kommunikatsioonis selgust, miks Juhatus ei prioritiseeri Ühisfondi reglementeerimist. Küll aga 
võib siin Juhatuse otsust aktsepteerida, siin on ebakõla selles, et mis on liikmete ootused ja Juhatuse
prioriteedid.“. 
Meelis Muhu kommentaar: „Ma ei eita Juhatuse suurt tööd. Kuid mul ei ole täna selgust, mis saab 
siis, kui Ühisfondi rahad on otsas.“. 

Koosoleku juhataja paneb Revisjonikomisjoni läbipaistvusaruande kinnitamiseks hääletusele:
Poolt: 29



Vastu: 0
Erapooletud: 0
Läbipaistvusaruanne on üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

7. Erakopeerimise kohtuhüvitise 2021 II-IV jaotuskava muutmise ettepanek ja kinnitamine 
(LISA 5)
Eeva Mägi
2021. aasta erakopeerimise hüvitisest eraldati 2022. a. Üldkogu otsusega 10% (24 520 eurot) EAAL
Ühisfondi. Teeme ettepaneku tühistada 10%-line eraldis Ühisfondi ja suunata hüvitis, millest läheb 
maha EAÜ vahendustasu 10%, Jaotusfondi. 

Küsimused/ettepanekud ettekande kohta.

Liina Trishkina-Vanhatalo kommentaar: „Juhatus on seisukohal, et senikaua kui Ühisfondis raha on
ja selle kasutamine on ebaselge nagu me siin juba kuulsime, siis ei ole mõtet sinna ka eraldisi teha. 
Tulevikku vaatavalt, siin tekkis küsimus kuidas Ühisfondi rahad võiksid tekkida, siis suure 
tõenäosusega eraldis erakopeerimise tasust, mis hakkab ka tulevikus laekuma kui just seadust ei 
muudeta, oleks üks allikas. Kui Üldkogu otsustab, et see on see koht, kust me hakkame alati tegema
mingi eraldise Ühisfondi, siis see on üks võimalus. See eeldab mingit pikemat perspektiivi. Selle 
ettepaneku ja teise erakopeerimise ettepaneku sisu on, et senikaua kui Ühisfondis raha on, ei ole 
mõtet sinna raha juurde suunata. Pigem saaksid kõik liikmed kasu autoritasu näol.“. 

Meelis Muhu küsimus: „Miks on vaja tühistada 10% eraldis Ühisfondi ja kui seda ei tühistata, mis 
saab edasi.“
Eeva Mägi vastus: „Ühisfondis on hetkel piisavalt vahedeid olemas ja meie, kui EAALi, eesmärk 
on maksta autoritasusid ja toetada oma liikmeid. Meie hinnangul on see kõige mõistlikum ja 
eesmärgipärasem lahendus, maksta see summa autoritele välja.“. 
Liina Trishkina-Vanhatalo kommentaar: „See on ainus viis kuidas absoluutselt kõik autorid, kes 
selles jaotuskavas osalevad saavad sellest kasu. See ei jää kuhugi seisma või arutelu alla, kuidas 
seda kasutada. Nagu Eeva juba ütles, et igasugused toetused ja lisaprojektid on kollektiivse 
esindamise organisatsiooni sekundaarsed ülesanded. Peamine ülesanne on võimalikult kiiresti ära 
jagada kõik kogutud tasud kõigi õigustatud liikmete vahel. Me ei ole loomeliit, me ei ole 
Kultuurkapital, me oleme kollektiivse esindamise organisatsioon, kes kogub litsentsitasusid kokku 
ja jagab need laiali.“.
Meelis Muhu kommentaar: „Selle asemel, et anda õng, tahate te anda kala, et see kohe ära süüa.“. 
Eeva Mägi kommentaar: „Me tegeleme selle teemaga. Selles olukorras ei ole tõesti mõtet 
mingisuguseid õngesid kusagile visata.“. 
Liina Trishkina-Vanhatalo kommentaar: „Kordan veelkord, et rahad, mida me kogume ja jagame on
teoste kasutamise eest. Me ei jaota mingit riigilt saadud raha, mida tuleks välja jaotada 
stipendiumiteks. See ei ole kollektiivse esindamise organisatsiooni funktsioon. Rahad on kogutud 
liikmete teoste kasutamise eest ja liikmed peavad need rahad kätte saama.“.
Eeva Mägi kommentaar: „Meelis, meil on Ühisfondis raha olemas. See on meie hinnang, et sinna 
pole raha juurde vaja. Ma saan aru sinu idee mõttest, kuid praegu Üldkogul me ei hakka seda 



lahendama, sest see pole isegi päevakorra punktina kirjas. Selline otsus on praegu meie hinnangul 
kõige õigem!“. 

Koosoleku juhataja paneb erakopeerimise kohtuhüvitise 2021 II-IV jaotuskava muutmise 
ettepaneku kinnitamiseks hääletamisele:
Poolt: 23
Vastu: 1
Erapooletud: 3

Erakopeerimise kohtuhüvitise 2021 II-IV jaotuskava muutmise ettepanek on Üldkogu poolt heaks 
kiidetud. Kinnitatud.

8. Erakopeerimise hüvitise 2022 I-IV kv jaotuskava kinnitamine (LISA 6)
Eeva Mägi
Erakopeerimise hüvitise EAALi osa 2022 on 275 036,67 eurot. Erakopeerimise hüvitisest peetakse 
kinni 10% EAÜ vahendustasu. Ülejäänud hüvitis, summas 247 533,67 eurot suunata Jaotusfondi 
ilma eraldisteta EAAL Ühisfondi. 

Küsimustele vastati eelmise päevakorra punkti all. 

Koosoleku juhataja paneb erakopeerimise jaotuskava kinnitamiseks hääletusele:
Poolt: 26
Vastu: 0
Erapooletud: 2

Erakopeerimise hüvitise 2022 I-IV kvartali jaotuskava on üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

9. Erakopeerimise hüvitise 2021 II-IV kv jaotuskava muudatuse ja 2022 I-IV kv jaotuskava 
kinnitamine
Üldkogu ajakasutamise lihtsustamiseks viidi vastavad hääletused läbi eelmiste Üldkoosoleku 
punktide juures. 

10. PAUS 
Üldkoosoleku ajast ülemineku vähendamiseks otsustas Üldkoosoleku juhataja planeeritud pausi ära 
jätta. Kõik Üldkoosolekul osalejad olid jätkamise poolt. 

11. Vahendustasu jäägi ja SKF 2021 – 2022 kasutamine ja kinnitamine (LISA 7)
Ettepanek registreerida EAAL käibemaksukohuslaseks. 
EAALi Juhatuse ettepanek on:

1. 2021.a. reserv kasutada järgnevalt:
- ½ osas arve EAÜ-le;
- ½ suunata lisahonorarideks EAAL liikmetest Eesti autorite vahel, vastavalt 2021.a. 

jaotusele. 
2. 2022.a. reserv kasutada järgnevalt: 



- ½ osas arve EAÜ-le;
- ½ suunata lisahonorarideks EAAL liikmetest Eesti autorite vahel, vastavalt 2022.a. 

jaotusele. 

Liina Trishkina-Vanhatalo kommentaar vahendustasu jäägi ja SKF 2021-2022 kasutamise ettekande
juurde: „Rõhutan seda, millega põhjendan ka järgmist päevakava punkti ja auditi vajadust, mida 
Marta mainis. SKFi on kogutud kogu aeg ja samuti on vahendustasust tekkinud jääk palju aastaid 
juba. Varasemate aastate jääkidele ja SKFidele meil kahjuks ligipääs puudub.“

Küsimused ettekande kohta puudusid. 

Koosoleku juhataja paneb vahendustasu jäägi kasutamise kinnitamiseks hääletusele:
Poolt: 26
Vastu: 0
Erapooletud: 1
Vahendustasu jäägi ja SKF 2021-2022 kasutamise ettepanek on Üldkogu poolt heaks kiidetud. 
Kinnitatud.

12. EAAL 2023. aasta eelarve tutvustus ja kinnitamine (LISA 8)
Eelarvekava on saadetud varasemalt EAAL liikmetele koos Üldkogu kutsega. Peamine tulu on 
EAAL osa EAÜ vahendustasust ( 1/5 ). Lisaks kasutatakse varasematel aastatel kogunenud tulemit.

Küsimused EAAL 2023. aasta eelarve kohta.

Meelis Muhu küsimus: „Ma küsiks kohe, et näen, et kontorikulud on vähenenud 2400 euro pealt 
300 euro peale?“
Liina Trishkina-Vanhatalo vastus: „Kohe selgitan. Eelmine aasta oli arvamus, et kasutame rohkem 
Kinoliidu ruume. Kontori kulude kohta esitas arve Kinoliit ja arve me ka tasusime. Kuid praegu 
näeme, et füüsilist kooskäimist on jäänud vähemaks ning mina kui ainuke palgaline töötaja teen 
oma tööd kodukontoris erinevatel isiklikel põhjustel, siis selle tõttu on kontori kulud vähenenud.“

Liina Trishkina-Vanhatalo kommentaar: „Tööjõu kulude lahti kirjutus on eraldi lehel. Lisaks 
eriprojektide juurde. Meie ettepanek on, et audit ja mõju hinnang tuleks haldustulude realt. 
Juriidiline toetus liikmetele ja gildide toetused tuleksid Ühisfondi realt. Juriidilise toetuse all peame 
silmas, et  kui liikmetel on probleeme autoriõiguse küsimustes, kas neid on kohtusse kaevatud või 
neil on mingi väga keeruline lepinguline projekt, mis vajab juristi tuge, saavad nad juristi kulude 
osaliseks katteks teha avalduse EAALi. Kui see Eelarve kava saab Üldkogult heakskiidu, siis läheb 
ka vastav kommunikatiivne kiri kõigile liidu liikmetele välja. Teine projekt oleks gildide toetused. 
Riiklikul tasandil paraku erialagildidele pole mingeid tegevustoetusi. Gilde veavad reeglina 
aktiivsed liikmed oma vabast tahtest ja ajast. Selleks, et kuidagi neid gilde toetada, siis kasutame 
EAALil olemasolevat võimalust. Gildide toetamise kaudu saaksid EAALi liikmed, kes kuuluvad 
eriala gildidesse teist kaudu just seda tuge, mida nad oma erialases tegevuses kõige rohkem 
vajavad.“. 



Marta Pulk küsimus: „Gildide võimendamine, toetamine, mis see sisu võiks olla? Kas seda peab 
taotlema?“.
Liina Trishkina-Vanhatalo vastus: „Juhatuse mõte oli et võimestada gilde.  Taotlusi Kulkale ja 
teistele organisatsioonidele saavad erialaliidud alati teha. Teie, kes te erialaliitude alt olete neid 
taotlusi teinud teate, et see on väga suur töö. EAALi Juhatuse eesmärk on, et ei seata tingimusi, sest 
gildid teavad ise kõige rohkem mida neil vaja on. Tegemist on ühekordse toetusega, mille eest 
gildid võivad kasvõi oma aktiivsetele liikmetele palka maksta.“.

Meelis Muhu küsimus: „Seal on 5 gildi, mis gildid need on?“. 
Liina Trishkina-Vanhatalo vastus: „Animaliit, Dokumentalistide Gild, Operaatorite Gild, 
Stsenaristide Gild ja Režissööride Gild.“.

Meelis Muhu küsimus: „Kuidas kujunes auditi ja mõju hinnangu rida 40 000 eurot?“
Liina Trishkina-Vanhatalo vastus: „See on indikatiivne hinnang. Me konsulteerisime paari 
konsultatsiooni firmaga ja vandeadvokaatidega, kes ütlesid, et see küsimus on nii komplitseeritud, 
et hinnapakkumist nad ette teha ei oska. Kuna KEOde omavaheline suhe on nii unikaalne. Kuna 
audit saab olema väga keeruline, sest EAÜ ja EAAL suhe on Eestis unikaalne. Seal on spetsiifikat, 
mida me ette ei oska prognoosida. Hind on indikatiivne, loodame et saame odavamalt. Seega 
küsime Üldkogult mandaati maksimaalse summa ulatuses. Projekti käivitudes on Juhatusel plaanis 
selle kohta eraldi aruandlust pidada, et järgmise aasta Üldkogul saab seda eraldi kokkuvõttes 
kajastada.“.

Koosoleku juhataja paneb EAALi 2023. aasta eelarve kinnitamiseks hääletusele:
Poolt: 29
Vastu: 0
Erapooletud: 1 
EAALi 2023. aasta eelarve on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

13. 2023.aasta EAÜ ja EAAL vahendustasu protsentide ettepanek ja kinnitamine (LISA 9)
2023. aasta EAÜ ja EAAL vahendustasu maksimummäärad on liikmetele koos Üldkogu kutsega 
saadetud. 
EAÜ vahendustasu 13% ( teenused: VOD, tele, kaabellevi, järelvaatamine, välislaekumised ) 
EAAL vahendustasu 5% ( teenused: VOD, tele, kaabellevi, järelvaatamine, välislaekumised )
EAÜ vahendustasu erakopeerimise hüvitiselt 10% 
EAAL juhatusel on õigus läbi rääkida üldkogul kehtestatud maksimummääradest madalamaid 
vahendustasu protsente.

Liina Trishkina-Vanhatalo kommentaar 2023. aasta EAÜ ja EAALi vahendustasu protsentide 
määrade ettepaneku juurde: „ Üks nüanss, selle uue lepinguga on, et koos sellega, et EAÜ on nõus 
vahendustasus alla tulema, on nende sooviks edaspidi eraldi AV projekti kuluaruandlust mitte 
pidada. Selle vastu me pikalt võitlesime ja siiani on see tulemusteta. EAÜ tegevjuhi Mati Kaalepi 
sõnul peaks AV autorile piisama EAÜ läbipaistvusaruande vaatamisest, kuna seal on kõik kirjas. 
Põhimõtteliselt vastab see tõele, sest EAÜ läbipaistvusaruanne on väga põhjalik ja AV projekt seal 
teatud määral eraldi välja toodud. 



EAALi Juhatus pöördus samas küsimusega ka Patendiameti poole. Patendiamet teostab järelevalvet 
kollektiivse esindamise organisatsioonide üle. Vastus neilt viibis umbes pool aastat ning kuna 
nemad järgivad seadust ja seaduses ei ole sellist punkti, et sellistel alustel koostööd teha ei tohiks, 
siis Juhatus on jõudnud arusaamale, et meil ei ole alternatiivi partneri valikul. EAAL on saavutanud
selle et protsendid on alla tulnud. Aga just seetõttu soovime me mõjuhinnangu, kuna 100% 
rahuldav see leping ilmselt ei tule. Uus leping tuleb aga lähiajal ära sõlmida ning meie ettepanek on 
sõlmida nendel tingimustel. Mõju hinnangust peaks aga välja tulema, kas see, mida EAÜ pakub 
ongi parim võimalik lahendus või oleks otstarbekam seda iseseisvalt teha. Nagu pealkiri ütleb on 
tegemist maksimummääradega, ehk kui meil õnnestub need protsendid madalamaks saada, siis me 
seda kindlasti teeme aga üle nende ei oleks meil mandaati.“. 

Küsimused ettepaneku kohta. 

Meelis Muhu küsimus: „Kui pikaks ajaks oleme lepingut sõlmimas?“.
Liina Trishkina-Vanhatalo: „2 aastaks, sest siis on meil olemas mõjuhinnang. Kui selgub mõju 
hinnangust, et kõik on hästi, siis me pikendame seda.“.

Kaupo Kruusiauk kommentaar: „Auditi üks eesmärk on välja selgitada, kas meid esindav EAÜ 
sõlmib need lepingud meie huvides või muusikatööstuse huvides. Hetkel meil on suur kahtlus 
arvata, et nad on muusika poole kaldu ja ei ole alati meie huvides.“. 

Koosoleku juhataja paneb EAÜ vahendustasu protsentide kinnitamiseks hääletusele:
Poolt: 28
Vastu: 0
Erapooletud: 0

2023. aasta EAÜ vahendustasude protsendid on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

14. Honorari väljamaksete alampiiri tutvustus ja kinnitamine (LISA 10)

Ettepanek kinnitada netosummas 30 eurot aastas alampiiriks. Sarnaseid alampiire on kehtestanud ka
teised kollektiivse esindamise organisatsioonid. 
See aitab vältida suurt hulka väikseid väljamakseid, mille administratiivkulu on suurem kui makse 
ise. 

Koosoleku juhataja paneb honorari alampiiri kehtestamise hääletusele:
Poolt: 26
Vastu: 0
Erapooletud: 0

Honoraride väljamaksete alampiiri kehtestamine on Üldkogu poolt heaks kiidetud. Kinnitatud.

13. Vaba mikrofon



Kaupo Kruusiauk: „Kuna kärajate formaat on juba teist aastat läbi käinud ja kuna käis läbi 
strateegiate laiem läbiarutamise teema. See on minu arvamus aga arvan, et teised Juhatuse liikmed 
nõustuvad minuga siinkohal. Küsimus, kas maksta autoritele rohkem või teha midagi teisiti, siis 
tundub, et peaks üle rõhutama, et meie organisatsiooni peamine eesmärk on jagada autoritele tasu 
nende teoste kasutamise eest. Juhatusel on siin olnud kaks väga suurt strateegiat veel. Üks on olnud 
IT platvorm, mis nüüd toimib, mis võimaldab autoritel vaadata oma kasutatud teoste nimekirja ja 
kuidas sealt on tasu arvestatud. Teine ning kolmas teema on suhted EAÜga, auditi teema   ja 
vahendustasu teemad. Leian, et alustuseks on seda hea ära mainida ning sealt on hea edasi liikuda 
sellega, mis veel vajavad tegelemist.“.

Mihkel Ulk: „Tahaks tänada Juhatust ja Märti selle eest, et see, milline me liiduna välja näeme on 
muutunud kardinaalselt. Te olete teinud suurepärast tööd. Väga uhke on vaadata seda 
kasutajaliidest. See on väga vajalik tööriist ning ma ei saa aru, miks seda varem polnud. Jõudu teile!
Aitäh, aitäh!“.

Meelis Muhu: „Tänu tehtud töö eest, kogu selle ülevaate eest. Mõtisklemiseks on ruumi palju, eriti 
kui liidul on üle 400 liikme ja Üldkogul osaleb neist umbes 10%.  Sellest peaks samuti mingeid 
järeldusi tegema. Ma teen kaks ettepanekut: 

- Me ei pea neid nimetama infopäevadeks, võime neid nimetada workshop´deks või 
töötubadeks, mille käigus tõstetakse liidu liikmete teadlikust;

-  Üldkogu ei toimuks juunis, vaid mais või isegi aprillis.“.

Liina Trishkina-Vanhatalo: „Aprillis ei saa Üldkogu kindlasti toimuda, sest meie kogu aruandlust 
saame teha peale EAÜst tulnud infot. EAÜ omakorda saab informatsiooni viitega. Peale seda kui 
meie oleme saanud informatsiooni EAÜ käest, läheb meil jupp aega, et kogu seda infot läbi töötada,
kontrollida, oma aruandeid koostada ja kogu Üldkogu materjali ette valmistada. Kindlasti ei ole see 
Juhatuse soov sellise rannailmaga siin istuda, me väga oleks soovinud Üldkogu ära teha maikuus, 
kuid kahjuks ei jõudnud. Küsimus kindlasti ei olnud selles, et me oleks olnud laisad Üldkogu ette 
valmistama aga meil lihtsalt ei olnud selleks piisavalt vara algmaterjale, millega oma tööd alustada. 
Teiseks aktiveerusid mingi hetk läbirääkimised EAÜga uue lepingu osas ja me pidime nendega 
kuhugi maale jõudma selleks, et täna siin Üldkogul neid vahendustasu protsente esitleda. 
Käesoleval aastal lihtsalt ei olnud kuidagi teistmoodi võimalik. 
Ei julge lubada, et järgmine aasta midagi sarnast ei juhtu. Me teeme endast kõik sõltuva ja Juhatus 
samamoodi soovib, et Üldkogu ei toimuks vahetult enne ega vahetult pärast Jaanipäeva, vaid pigem 
maikuus. 
Küsiksin omalt poolt vastu, et kui välja arvata see Ühisfondi kasutamine, kas on muid teemasid 
mille osas liikmed tunnevad, et neid oleks vaja informeerida? Leian, et Ühisfondi teema juurde saab
tagasi tulla siis, kui meil on uus leping olemas, kui meil on mingisugune informatsioon tulnud selle 
auditi kaudu, et meil tekib mingisugune ülevaade sellest, mis hakkab saama tulevikus. Meil ei ole 
mõtet arutada väga suures seltskonnas väga lühikese perspektiiviga asju. Kas on mingeid muid 
teemasid, mida siis workshop´i raames arutada? Ettepanekuid Juhatusele saab teha ka maili teel. 
Kogu austuse juures Meelise vastu, siis kui 1 liige 400st teeb ettepaneku, siis selle kaal on väike. 
Kui soov on natukenegi üldisem, siis me võtame selle aja ja paneme teised asjad kõrvale. Aga 



ettepanekute puhul tuleb kaaluda otstarbekust, töömaht vs kasu. Siin on veel teisi liikmeid, mis need
teised teemad võiks olla?“. 

Kaupo Kruusiauk: „Ühe teema ma siiski markeeriks ära. Ma arvan, et see, et Üldkogu toimub juunis
ei ole peapõhjus, miks osaleb vähe liikmeid. Aga ma olen samamoodi mures, et väga vähe liikmeid 
osaleb Üldkogul. Praegu oleks see võimalus pakkuda välja ettepanekuid, kuidas saada rohkem 
inimesi osalema, sest see kahtlemata on probleem.“.

Liina Trishkina-Vanhatalo: „Täname kõiki osalejaid ja püüame järgmine aasta Üldkogu teha varem.
Ehk see aitab selle vastu, et rohkem liikmeid tuleks kohale. Võibolla aitab juriidilise toe fond ja 
gildide toetamine teadlikkust tõsta seda, et me üldse olemas oleme. Selge on see, et veel paar päeva 
tagasi üks režissöörist kolleeg küsis, mis EAÜ ja EAALi vahe on? Meie nö abielu EAÜga meie 
olukorda liikme vaatest kergemaks ei tee. Väga paljud liikmed ilmselt siiani ei saa aru kumba liitu 
nad kuuluvad. Kui on ideid, kuidas seda selgust luua rohkemate viisidega kui siiani, siis oleme väga
tänulikud. Kui rohkem sõnavõtte pole, siis kell on 18:17 ja loeme Üldkogu lõppenuks.“. 

16. Üldkogu kuulutatakse lõppenuks

Protokollis Üldkogu juhataja
Kreet Maurer Liina Triškina-Vanhatalo
(allkirjastatud digitaalselt) (allkirjastatud digitaalselt)

Häältelugejad Marianna Kaat ja Hele-Riin Pihel
(allkirjastatud digitaalselt) 

Tallinnas, 20. juunil 2023

Protokolli Lisad:
Lisa 1 - EAALi juhatuse tegevusaruanne 2022 
Lisa 2 - Eesti Autorite Ühingu tegevusaruanne 2022
Lisa 3 - Majandusaasta aruanne 2022
Lisa 4 - Läbipaistvusaruanne 2022
Lisa 5 - Erakopeerimise kohtuhüvitise 2021 II-IV jaotuskava muutmise ettepanek
Lisa 6 - Erakopeerimise hüvitise 2022 I-IV kv jaotuskava ettepanek
Lisa 7 - Vahendustasu jäägi ja SKF 2021 – 2022 kasutamise ettepanek
Lisa 8 - EAAL 2023. aasta eelarve kava
Lisa 9 - 2023.aasta EAÜ ja EAAL vahendustasu protsentide ettepanek
Lisa 10 - Honorari väljamaksete alampiiri ettepanek


